
 

Protokół Nr XVII/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 stycznia 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
35 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 22 inne zaproszone osoby. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – inspektor ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XVII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 



4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Prezentacja firmy Dudek & Kostek Spółka z o.o. z Warszawy w zakresie 

realizacji przedsięwzięcia pn. „Opracowanie i wdrożenie innowacyjnej 

technologii recyklingu opon w metodzie ciągłej”. 

10. Informacja z realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy w 2011r. 

11. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w 2011r. 

12. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych 

„Moje boisko – Orlik 2012” w Wierzchowie – druk nr 110, 

2) w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych na pomoc 

zdrowotna dla nauczycieli oraz warunków i sposobów ich 

przyznawania – druk nr 111, 

3) w sprawie wyrażenia poparcia dla działań Wójta gminy Wierzchowo – 

druk nr 112, 

4) w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 

użytecznych na rok 2012  – druk nr 113, 

5) w sprawie poręczenia cywilnego tytułem zabezpieczenia pożyczki 

udzielonej Celowemu Związkowi Gmin R-XXI w Nowogardzie w celu 

realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa Regionalnego Zakładu 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, gmina Nowogard” – druk nr 

114, 

6) w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

gminy Wierzchowo – druk nr 115, 

7) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Wierzchowo – druk nr 116, 

8) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Wierzchowo – druk nr 117, 

9) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Wierzchowo – druk nr 118, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawiania nieruchomości w 

drodze przetargu – druk nr 119, 

11) w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej położonej 

w Wierzchowie na rzecz gminy Wierzchowo – druk nr 120. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 



 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz poinformował, że w 

międzyczasie wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej 

sesji projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatków od środków transportowych – druk nr 121. 

Powyższy projekt trafił pod obrady wszystkich Komisji Rady i był przez nie 

opiniowany. 

Powyższy wniosek Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

wprowadziła zmiany w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XVI 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 grudnia 2011 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XVI sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 



Ad. 4 

 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 4 do nin. protokołu radni otrzymali w dniu sesji.  

Wójt uzupełnił powyższą informację o następujące sprawy: 

 20 stycznia 2012r. wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy 

A.Kaczorkiewiczem na zaproszenie Przewodniczącego Rady Miejskiej i 

Burmistrza Mirosława uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji 

stałych nt. ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W 

spotkaniu uczestniczyła również firma Eko-Fiuk z Połczyna Zdroju, która 

zaprezentowała ofertę w zakresie zbierania oraz dalszego przetwarzania 

odpadów komunalnych na bazie wybudowanego Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Mirosławcu. Zakład 

wybudowany został kosztem ponad 8 milionów złotych. Zaprezentowana 

oferta wychodzi naprzeciw obowiązkom gmin, jakie nałożyła ustawa 

śmieciowa. W związku z tym pojawiła się alternatywa wyłonienia 

operatora – odbiorcy odpadów, którym mógłby być Eko-Fiuk. Problem 

jest jeszcze w tym, że zakład nie jest wpisany do Wojewódzkiego 

Programu Ochrony Środowiska. Z kolei Gmina Wierzchowo przynależy 

do Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie – Zakład 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, z tego tytułu Gmina Wierzchowo 

poniosła pewne nakłady finansowe – ten rok będzie najprawdopodobniej 

ostatecznym terminem do podjęcia decyzji w zakresie wyłonienia 

operatora, 

 Wójt odczytał treść odpowiedzi, którą otrzymał z Urzędu 

Marszałkowskiego dot. budowy boiska „Orlik” w Świerczynie. 

Odpowiedź dla Gminy jest negatywna. Jeżeli powstanie jakakolwiek 

możliwość ubiegania się o środki na te budowę, Wójt powiedział, że 

będzie czynił wszelkie starania w tym zakresie, 

 Wójt poinformował o planowanej przez Ministerstwo Sprawiedliwości 

reorganizacji sądów rejonowych. Projekt rozporządzenia zakłada, że 

zniesione zostałyby sądy rejonowe, w których pracuje do 14 sędziów 

włącznie, w miejsce najmniejszych sądów miałyby powstać filie 

większych sądów rejonowych, rozporządzenie miałoby wejść w życie w 

lipcu tego roku. W związku z powyższym Sąd Rejonowy w Drawsku 

Pomorskim będzie prawdopodobnie połączony z Sądem w Wałczu. 

Powiat Drawski podjął działania zmierzające do połączenia Sądu w 

Drawsku Pomorskim z Sądem w Łobzie i w tym zakresie niektóre gminy 

podejmują uchwały. 

 24 stycznia 2012r. Wójt uczestniczył w odprawie Policji w Drawsku 

Pomorskim, podczas której oceniono działania policji. Powiat Drawski 

jest na III miejscu w rankingu. 



 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

Do przedstawionych informacji uwagi zgłosili: 

1) Radny Ryszard Borowicz zgłosił uwagę do treści zapisu w Zarządzeniu 

Nr 83/2011 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 30 grudnia 2011r. – 

załącznik nr 3, Dział 600 – 13.360,00 zł – przeniesienia dokonuje się na 

podstawie pisma pracownika odpowiedzialnego za bieżące utrzymanie i 

remonty dróg. Radny poprosił, by bardziej precyzować objaśnienia, na co 

konkretnie wydawane są środki, 

2) Radny Stefan Żołynia odniósł się do informacji w sprawie odstąpienia 

Zachodniopomorskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora 

Sanitarnego w Szczecinie i Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Szczecinie od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko dla „Programu ochrony środowiska dla Gminy Wierzchowo 

na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2016-2019, 

zapytał, dlaczego odstąpiono od oceny? 

 

Na powyższe zapytanie, odpowiedź od razu na sesji udzieliła inspektor ds. 

gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska Klaudia 

Kalinowska. Poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

przy opracowywaniu Projektu Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Wierzchowo konieczne jest uzyskanie opinii dla w/w dokumentu od 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska ze Szczecina oraz 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego ze Szczecina. Oba 

organy uzgodniły ten dokument, a także odstąpiły od przeprowadzenia 

przez Gminę strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla w/w 

Programu. 

Strategiczna ocena to dokument, który miałby potwierdzić, że działania 

zawarte w planie rzeczywiście będą pozytywnie oddziaływać na 

środowisko. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie informację na temat prac Rady w 

okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 1/2012 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 13/2011 i Protokół Nr 1/2012 stanowi załącznik nr 7 do 

nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 1/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 1/2012 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła od Radnych żadna interpelacja. 

 

Na sesji w dniu 26 stycznia 2012r.interpelacje ustne zgłosili: 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił jedną interpelację o treści: 

 

1. Podciąć gałęzie drzew rosnących przy przystanku PKS w Żabinku. 

 

 

Radna Józef Janicki zgłosił trzy interpelacje o treści: 

 

1. Ustalić cenę montażu jednej lampy oświetlenia ulicznego (słup 

oświetleniowy + oprawa oświetleniowa) oraz cenę montażu jednej 

oprawy oświetleniowej. 



2. Ustalić właściciela skrzynki telekomunikacyjnej znajdującej się na 

terenie Zespołu Szkół w Świerczynie. 

3. Brak odpowiedzi na interpelację z dnia 14 grudnia 2011r., 

skierowaną do Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim w 

sprawie nie podjęcia remontu drogi powiatowej Nr 2007Z Sośnica 

– Świerczyna. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła jedną interpelację o treści: 

1. Zamontować nową tablicę ogłoszeniową przy posesji 

sołtysa w Świerczynie. Tablica, która została w ostatnim 

czasie dostarczona nie nadaje się do zamontowania, ze 

względu na jej nieestetyczny stan techniczny. 

 

 

Radna Genowefa Rosochowata złożyła jedną interpelację o treści: 

 

1. Zmienić godziny otwarcia kasy w Gminnym Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie z godz. 7
00

-12
00

 

na godz. 8
00

-13
00

, ponieważ pracownik roznoszący 

faktury za wodę nie pobiera opłat za wodę, a 

dotychczasowe godziny otwarcia kasy powodują 

problem z realizacją faktur przez odbiorców wody. 

 

Dwie interpelacje pisemne złożył Radny Wiktor Majda: 

 

1. Zwracam się z prośba do Zarządu Dróg powiatowych w 

Drawsku Pomorskim o usunięcie wady nawierzchni 

brukowej w miejscowości Osiek Drawski na wysokości 

posesji nr 9 do 11 włącznie (świetlica wiejska), 

polegającej na tym, iż nierówności w nawierzchni 

powodują podczas opadów występowanie olbrzymiej 

kałuży między w/w posesjami w części bocznej jezdni. 

Według mieszkańców podczas budowy chodnika 

zlikwidowano jedna studzienkę. Wobec powyższego 

należałoby wstawić jedna studzienkę i połączyć z innymi 

studzienkami oraz poprzez położenie bocznej kostki 

doprowadzić do odpowiedniego spadku, co będzie 

powodowało swobodny odpływ wody. 

W imieniu własnym i mieszkańców z góry dziękuję za 

pozytywne rozpatrzenie mojej prośby. 

2. Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o 

rozważenie możliwości wstawienia poprzecznego 



odprowadzenia wody przy płocie placu zabaw, w Osieku 

Drawskim.  

Prośbę swą motywuję tym, że woda płynąca 

(przelewająca się) z drogi oraz przyległego terenu ze 

szlamem wpływa na teren na placu zabaw, co może 

doprowadzić do jego zniszczenia. 

Z góry dziękuję za pozytywne ustosunkowanie się do 

mojej prośby. 

 

Wobec braku zgłoszeń dalszych interpelacji i zapytań, Przewodniczący Rady 

zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Brak dyskusji. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Firma Dudek & Kostek Spółka z o.o. z Warszawy w osobach: 

1) Stanisław Kostek – wynalazca, pomysłodawca 

innowacyjnej technologii 

2) Jacek Dudek – przedstawiciel inwestora, dyrektor ds. 

programów unijnych 

3) Piotr Kubiak – zrzeszenie ekspertów ekologii, autor 

raportu oddziaływania inwestycji na środowiska 

4) Edyta Kwapich Lenik – rzecznik inwestycji 

dokonała prezentacji audiowizualnej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Opracowanie i wdrożenie innowacyjnej technologii recyklingu opon w 

metodzie ciągłej”. 

Przedstawiciele firmy omówili szczegółowo proces recyklingu, który chcieliby 

wdrożyć. Zakład recyklingu powstałby na działce przy Zakładzie Karnym w 

Wierzchowie (działka Bazy Nawierzchniowej PKP). 

Opony należą do grupy odpadów, które w największym stopniu obciążają 

środowisko naturalne – czas ich rozkładu wynosi od kilkudziesięciu do stu lat. 

Według szacunków Instytutu Przemysłu gumowego w Polsce powstaje nawet do 

150-180 tys. zużytych opon rocznie. W 2007r. poziom recyklingu zużytych 

opon został określony na 15%, jednak wciąż nie został rozwiązany problem 

zagospodarowania opon już zgromadzonych i powstających w kolejnych latach 

w ilościach przekraczających ustalone poziomy odzysku. Pomysłodawca 



innowacyjnej technologii Stanisław Kostek wspólnie z synem przeprowadzili 

doświadczenia w USA w zakresie unowocześnienia procesu pirolizy. Analizy 

laboratoryjne potwierdziły skuteczność zaproponowanej technologii oraz 

neutralności dla środowiska. Otrzymane produkty w wyniku procesu, to:  

- olej pirolityczny (ok. 40%), 

- sadza techniczna (ok. 40%), 

- gaz generatorowy (ok. 5-7%), 

- metale żelazne (ok. 11-13%). 

Na terenie Wierzchowa firma planuje wybudowanie centrum naukowo-

badawczego, część produkcyjną: 

- recykling ok. 5000 ton zużytych opon samochodowych (rocznie), 

- wytwarzanie, co najmniej 2000 ton ekologicznej sadzy technicznej, 

- gaz energetyczny oraz ok. 60% frakcji olejowej zostaną przetworzone na 

energię elektryczną niezbędna do działalności zakładu. 

Teren Wierzchowa, na którym ma być realizowana inwestycja, przeznaczony 

jest na rozwój działalności gospodarczej, jest bocznica kolejowa, teren posiada 

zabezpieczenie środowiska wodno-gruntowego oraz linię energetyczną. Obecnie 

firma przygotowuje raport oddziaływania na środowisko. Będzie on zawierał 

między innymi analizy: wpływ inwestycji na środowisko, w tym na powietrze, 

glebę rośliny i ludzi, hałas. Korzyści dla Gminy Wierzchowo, to: 

- dodatkowe miejsca pracy na umowę o pracę (30-50 etatów), 

- w perspektywie długofalowej – wpływy z podatków do budżetu gminy, 

- promocja gminy – obecność unikatowej na skalę światową technologii, 

- możliwość dostarczania zużytych opon przez okolicznych mieszkańców. 

Firma planuje spotkanie ze społecznością lokalną przed złożeniem raportu 

oddziaływania planowanej inwestycji na środowisko. Rzecznik inwestycji jest 

do stałej dyspozycji i będzie odpowiadał na pytania. Jeżeli zajdzie potrzeba, 

firma zorganizuje odrębne spotkanie dot. treści raportu 

 

Przebieg wystąpienia przedstawicieli firmy Dudek & Kostek na sesji na temat 

zaproponowanej technologii recyklingu zużytych opon, nagrany na płytę CD 

stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Radni zgłosili wiele wątpliwości i zapytań, które dotyczyły transportu opon i 

związanym z tym transportem stanem dróg oraz hałasu i zanieczyszczenia 

środowiska: 

1. Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska – czy firma dołoży do remontu 

dróg? Przerób: 750 kg opon/h. Dokładne dane będą zawarte w raporcie 

oddziaływania na środowisko 

Odpowiedź: chcemy współpracować z gminą. 

2. Radny Józef Janicki – dlaczego to przedsięwzięcie nie zrealizowano w 

Ameryce, tam gdzie powstał pomysł innowacyjnej technologii. Dlaczego 



firma chce testować pomysł w naszej gminie. Czy Gmina Wierzchowo 

jest jedyna gminą w Polsce na realizacje przedsięwzięcia. 

Odpowiedź: proces jest wdrażany zarówno w Ameryce, jak i w Polsce. 

Drugą gminą w Polsce jest jeszcze Gmina Moszna. Jeśli chodzi o 

transport, może przyjechać i odjechać sześć tirów w ciągu dwunastu 

godzin. 

3. Radny Stefan Żołynia – piroliza nie jest recyklingiem, to jest spalarnia, 

czy zakład spełnia wymagania konieczne do osiągnięcia Najlepszych 

Możliwych Technik BAT, co z plantacjami owoców znajdującymi się 

niedaleko działki, na której ma powstać zakład. 

Odpowiedź: wpływ inwestycji na środowisko będzie zawierać raport 

oddziaływania na środowisko. 

4. Radny Józef Janicki – co będzie, jak zabraknie opon? 

Odpowiedź: można przerabiać tworzywa sztuczne, plastik. 

5. Radny Ryszard Borowicz – czy firma ma dotacje z Unii? 

Odpowiedź: tak. 

6. Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Ochrony Środowiska „NATURA” 

Gminy Wierzchowo Ignacy Banaszek  

– najpierw trzeba wiedzieć wielkość przerobu, z jakiego terenu będą 

zwożone opony: czy z Gminy, czy z kraju, czy z Unii Europejskiej, czy z 

USA. Firma zrobi z Gminy królika doświadczalnego. Wody będą 

odprowadzane do oczyszczalni, a dalej do jeziora, 

odpowiedź: opony będą zwożone z tereny całej Polski. W Polsce jest 14 

punktów skupu opon. Firma nie wie, skąd będą zwożone do tych 

punktów. 

- jaką spółkę reprezentuje firma? 

Odpowiedź: firma jest spółką docelową Dudek & Kostek, nie reprezentuje 

żadnego koncernu międzynarodowego, inwestycja będzie finansowana ze 

środków własnych i unijnych. 

7. Radny Stefan Żołynia – czy w raporcie oddziaływania na środowisko 

będzie zawarta docelowa produkcja, czy wstępna? 

Odpowiedź: minimalna wynosi 750 kg/h, maksymalna będzie zwarta w 

raporcie. Wszystkie dokumenty będą uzgodnione z Regionalną Dyrekcją 

Ochrony Środowiska i Państwowym Powiatowym Inspektorem 

Sanitarnym. 

8. Radny Ryszard Borowicz – kiedy ruszy budowa zakładu? 

Odpowiedź: za około 2 lata. 

9. Radny Józef Janicki – czy będzie można wykorzystać ciepło? 

Odpowiedź: tak. 

 

Na tym zakończono prezentacje i dyskusję. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz podziękował przedstawicielom Spółki 

za przeprowadzenie prezentacji i ogłosił przerwę. 



Przerwa: 12
50

-13
15

. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i przystąpił do realizacji punku 10 

i 11. 

 

 

Ad. 10 i 11 
 

Informację z realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy w roku 2011, 

stanowiącą załącznik nr 11 do nin. protokołu i informację z realizacji 

interpelacji i wniosków zgłoszonych w 2011, stanowiącą załącznik nr 12 do nin. 

protokołu przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński. 

 

Do powyższych informacji uwagi zgłosili: 

 

Radny Józef Janicki – stwierdził brak realizacji uchwały Nr XII/76/2011 z dnia 

29 września 2012r. w sprawie udzielenia z budżetu gminy Wierzchowo pomocy 

finansowej Powiatowi Drawskiemu w wysokości 150.000,00 zł na wykonanie 

poszerzenia nawierzchni drogi powiatowej Nr 2007Z na odcinku Sośnica – 

Świerczyna. 

Sekretarz Przewodniczący Rady i Wójt odpowiedzieli, że uchwałę nie 

zrealizował Powiat, Gmina Wierzchowo przekazała środki na zadanie. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, R.Borowicz odczytał 

ocenę realizacji zgłoszonych interpelacji i wniosków wyrażoną przez członków 

Komisji na posiedzeniu w dniu 24.01.2012r., zawartą w protokole Komisji, 

stanowiącym załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Komisji R.Borowicz zwrócił się do Przewodniczącego Rady 

Gminy A.Kaczorkiewicza w sprawie wystąpienia do Dyrektorów szkół o 

pisemne wytłumaczenie, dlaczego dyrektorzy szkół twierdzili, że nie mają 

pieniędzy na zagwarantowanie wynagrodzenia zasadniczego nie niższego niż 

minimalne wynagrodzenie za pracę dla pracowników zatrudnionych w pełnym 

wymiarze czasy pracy w ich placówkach (wniosek Komisji z dnia 22.02.2011r.), 

pomimo, że na koniec roku Dyrektorzy szkół dysponowali dość sporymi 

środkami i wniosek Komisji zrealizowali dopiero z dniem 01.11.2011r. 

Pozostali Przewodniczący Komisji, tj. Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa i 

Komisji Kultury ocenę realizacji interpelacji i wniosków przedstawili w punkcie 

6 porządku obrad sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 10 i 11 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 12. 

 

 



Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

 

1)  w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych 

„Moje boisko – Orlik 2012”. Rada Gminy w obecności 15 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVII/107/2012 w sprawie w sprawie regulaminu 

korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko – 

Orlik 2012 – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

2) w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych na 

pomoc zdrowotną dla nauczycieli oraz warunków i sposobów ich 

przyznawania. 

Do powyższego projektu uchwały Komisja Planowania, Budżetu i 

Finansów zgłosiła wniosek o następującej treści: 

w § 3 po pakt 6 dodać pakt 7 o treści: 

„7) dojazdu do lekarza specjalisty” 

 

Radna Genowefa Rosochowata – członek Komisji Planowania, 

Budżetu i Finansów wystąpiła o sprecyzowanie wniosku: 

„7) zwrot kosztów przejazdu w obie strony do lekarza specjalisty po 

przedstawieniu faktury za paliwo lub po przedstawieniu biletów”. 

Radna uzasadniając swój wniosek mówiła o stworzeniu uchwały 

realnej do warunków naszej gminy. Lekką ręką rozdano pieniądze 

np. dla Stowarzyszenia Emerytów, natomiast żałuje się pieniędzy 

dla nauczycieli emerytów. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zaapelował o zachowanie 

umiaru w pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. Pomoc powinna 

obejmować szczególne przypadki. W projekcie uchwały pomoc 

zdrowotna dla nauczycieli obejmuje sfinansowanie w całości lub 

części udokumentowanych kosztów: 

1) zakupu leków lub sprzętu medycznego, 

2) pobytu w zakładzie opieki zdrowotnej, 

3) specjalistycznego leczenia, 

4) pobytu na turnusach rehabilitacyjnych, 

5) usług rehabilitacyjnych, 

6) badań diagnostycznych. 

 



Radna Jolanta Augustyniak powiedziała, że to nie jest tak, że 

nauczyciele ustawiają się w kolejce i korzystają z tego nagminnie,  

z tych pieniędzy jeszcze nie korzystała. 

 

Radny Marek Banaszek zabierając głos w dyskusji powiedział, że 

jego zakład, w razie choroby zawodowej pracownika, zwraca tylko 

koszty podróży. 

 

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że dyskusja staje się nie 

merytoryczna i zaproponował, by projekt uchwały jeszcze raz 

przedyskutować na komisjach. 

 

Radny Wiktor Majda zgłosił formalny wniosek o przegłosowanie 

wniosku Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Planowania, Budżetu i Finansów o treści: 

„w § 3 po pakt 6) dodać pakt 7) o treści: 

„7) dojazdu do lekarza specjalisty”. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem tego wniosku? 

„Za” przyjęciem wniosku glosowało 6 radnych, „przeciw” 

glosowało 6 radnych, „wstrzymało się od głosu” 3 radnych. 

W wyniku powyższego głosowania wniosek upadł. 

 

Rada Gminy, po dyskusji nad treścią pkt 6 w §6 tegoż projektu 

uchwały – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 

głosach „wstrzymujących się” wniosła poprawkę, w wyniku, której 

§6 pkt6 otrzymuje brzmienie: 

„6. Świadczenie pieniężne wypłacane będzie na rachunek bankowy 

wskazany przez osobę uprawnioną do świadczeń pomocy 

zdrowotnej lub przekazem na adres wnioskodawcy. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli oraz warunków i sposobów ich 

przyznawania z uwzględnieniem przyjętej poprawki. 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 9 głosami „za” przy 3 głosach „przeciwnych” i 

3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/108/2012 w sprawie określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli oraz 



warunków i sposobów ich przyznawania – która stanowi 

załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

3) Radny Stefan Żołynia zapytał, kto jest projektodawcą uchwały w 

sprawie wyrażenia poparcia dla działań Wójta Gminy Wierzchowo. 

Powiedział, że będzie przeciwny temu projektowi, Wójt już kiedyś 

podjął decyzje w sprawie ferm. 

Wójt odpowiedział, że tamtą decyzję podjął wspólnie z Zarządem 

Gminy. 

Radny Stefan Żołynia powiedział z kolei, że udowodni, kto 

podejmował decyzję, wróci do posiedzeń sprzed lat. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 3 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XVII/109/2012 

w sprawie wyrażenia poparcia dla działań Wójta Gminy 

Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/110/2012 w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w 

zakresie prac społecznie użytecznych na rok 2012 - która 

stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/111/2012 w sprawie udzielenia poręczenia cywilnego 

tytułem zabezpieczenia pożyczki w celu realizacji 

przedsięwzięcia przez Celowy Związek Gmin R-XXI w 

Nowogardzie - która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XVII/112/2012 

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 

mieszkańcami gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 18 

do nin. protokołu. 

 

 

7) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 



0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/113/2012 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 19 do 

nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/114/2012 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 20 do 

nin. protokołu. 

 

9) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/115/2012 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 21 do 

nin. protokołu. 

 

10)Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/116/2012 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia 

nieruchomości w drodze przetargu - która stanowi załącznik nr 

22 do nin. protokołu. 

 

11)Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/117/2012 w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości 

gruntowej położonej w Wierzchowie na rzecz Gminy 

Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

12)Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr 

XVII/118/2012 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatków od środków transportowych - która 

stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

 

 



Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 

Interpelacje zgłoszone na sesji 26 stycznia br. zostaną przekazane do realizacji i 

zostaną udzielone na nie odpowiedzi pisemne. 

 

Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Wójt Jan Szewczyk zakomunikował, że doktor R.Skowyra pracuje nad 

systemem wydawania recept w Ośrodku Zdrowia w Świerczynie i być może pod 

koniec lutego br. będzie przyjmować pacjentów w Ośrodku w Świerczynie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

zamknął punkt 14 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad XVII sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 14
35

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Kalinowska  ………………… 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


